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Protokół Nr 14/2020 

z posiedzenia komisji budżetowej odbytego w dniu 16 czerwca 2020r. 

  

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Jadwiga Łopatowska 

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności do 

niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Burmistrz Stanisław Strąk i Skarbnik Miasta i Gminy 

Krzysztof Cieślak. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie 

dokumentacji projektowej przebudowy dróg powiatowych, 

b. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie 

dokumentacji projektowej zadania przebudowy drogi powiatowej Nr 0349T, 

c. zmian w budżecie Gminy na rok 2020, 

d. zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035, 

e. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w Gumienicach. 

2. Sprawy różne.  

 
Ad.1.Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

         udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji 

projektowej przebudowy dróg powiatowych i poprosiła Burmistrza o omówienie projektu 

uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że planuje się wykonanie dokumentacji projektowej 

odcinków dróg powiatowych, bo powiat na razie nie chce robić projektów i jeżeli gmina chce 

zrobić te drogi to trzeba wykonać dokumentację projektową. Wydatki na dokumentację zostaną 

rozliczone jako wkład gminy przy współfinansowaniu realizacji drogi. Odnośnie drogi do Osin 

na odcinku 1 km 600 metrów musi być regulacja stanu własności i tzw. specustawą będzie 

prowadzony przymusowy wykup. Wykup gruntów pod drogę będzie robił powiat. Drugi 

odcinek drogi w Osinach to kontynuacja tego co zostało zrobione żeby do końca miejscowości 

Osiny poszerzyć i wykonać chodnik. W Strojnowie planuje się do wykonania najgorszy 

odcinek od świetlicy w tych zakrętach. Powiedział, że jak będzie przygotowana dokumentacja 

to jak pojawią się jakieś środki to będą składane wnioski na dofinansowanie realizacji tych 

dróg. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji 

projektowej przebudowy dróg powiatowych w związku z tym przewodnicząca komisji poddała 

pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 
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Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej 

przebudowy dróg powiatowych. 

 

Ad.1.b)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji 

projektowej zadania przebudowy  drogi powiatowej Nr 0349T i poprosiła Burmistrza o 

omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że ten projekt uchwały dotyczy drogi w Pierzchniance w 

kierunku Ujen, jest to ostatni odcinek tej drogi do przebudowy. Mieszkańcy sołectwa 

Pierzchnianka uchwalili z funduszu sołeckiego środki na wykonanie projektu chodnika i 

planowane jest poszerzenie tej drogi i zaprojektowanie chodnika. Realizacja tego 

przedsięwzięcia uzależniona będzie od tego czy będą jakieś środki. Jak będzie projekt i pojawią 

się jakieś projekty to  powiat będzie składał wniosek na dofinansowanie przebudowy tej drogi. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji 

projektowej przebudowy drogi powiatowej Nr 0349T  w związku z tym przewodnicząca 

komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej zadania 

przebudowy  drogi powiatowej Nr 0349T. 

 

Ad.1.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2020 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy  

o omówienie proponowanych zmian. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zwiększa  się plan 

dochodów o kwotę 69 900 zł oraz zwiększa się plan wydatków o kwotę 218 900 zł. Omówił 

szczegółowo zmiany w dochodach budżetu określone  załącznikiem Nr 1 - Plan dochodów oraz 

zmiany w wydatkach budżetu określone załącznikiem Nr 2 - Plan wydatków do projektu 

uchwały. Omówił również zmiany jakie wprowadza się w załączniku Nr 3 Limity wydatków 

na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2020 roku, w załączniku Nr 4 

zadania inwestycyjne roczne w 2020r. i w załączniku Nr 5 – Plan przychodów i rozchodów 

budżetu w 2020r. Różnica między wydatkami, a dochodami zostanie pokryta wolnymi 

środkami jako nadwyżki środków pieniężnych wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek 

z lat ubiegłych. 

Burmistrz wniósł autopoprawkę do zapisów w załączniku Nr 2 plan wydatków w dziale 

600 rozdział 60014 w kolumnie uzasadnienie zmian, bo jest tak zapisane, że chodnik będzie o 

długości 1,1 km a to jest cały odcinek do przebudowy, natomiast chodnik będzie na długości 

0,8 km. Nazwa zadania powinna być taka jak w projekcie uchwały o udzieleniu pomocy 

finansowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej zadania 

przebudowy drogi powiatowej Nr 0349T. 

Rady Wiesław Kwaśniewski zapytał co to jest za program opieka wytchnieniowa. 
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Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że jest to program 

skierowany do osób, które opiekują się dziećmi niepełnosprawnymi żeby takie osoby mogły 

wyjechać i odpocząć i wtedy w miejscu zamieszkania osoby niepełnosprawnej sprawuje opiekę 

nad dzieckiem zatrudniony opiekun. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy na rok 2020 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod 

głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o proponowanych zmianach w budżecie 

gminy. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy na rok 2020. 

 

Ad.1.d)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzanych projektem uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy, oraz zmianami w budżecie wprowadzonymi zarządzeniami 

Burmistrza od ostatniej zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Omówił wprowadzane 

zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2020-2035 i w załączniku 

Nr 2 Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2020-2024, które szczegółowo przedstawia 

objaśnienie do zmian w WPF stanowiącym załącznik Nr 3 do projektu uchwały.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian 

w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 

2020-2035 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za 

wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian 

w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 

2020-2035. 

 

Ad. 1.e)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  

             sprzedaż nieruchomości w Gumienicach i poprosiła Burmistrza o omówienie projektu 

uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że jest to działka, na której stoi wieża telekomunikacyjna, ma 

ona 4 ary powierzchni. Gmina ta działkę wynajmuje i pobiera czynsz. Zgłosiła się firma, która 

jest zainteresowana zakupem oczywiście w drodze przetargu z ceną wywoławczą 100-krotność 

czynszu. Powiedział, że są to niezłe pieniądze za 4-arową działkę, bo czynsz miesięcznie 

wynosi 3400 zł. Mówił, że jest to firma, która zajmuje się wykupem i następnie wynajmuje. 

Dodał, że pieniądze są potrzebne na wkład własny dla kontraktowanych przez gminę zadań, a 

jest krucho z dochodami. 
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Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w Gumienicach w związku z tym przewodnicząca 

komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w Gumienicach. 

 

Ad.2.Sprawy różne. 

 Radny Jan Stęplowski zapytał czy wiadomo jest coś w sprawie wydziału komunikacji 

w Chmielniku, czy jest jakaś decyzja od kiedy będzie otwarty. 

 Burmistrz poinformował, że jak dzwonił w tej sprawie to obiecywali, że przywrócą 

punkt komunikacyjny w Chmielniku od 1 lipca br. Powiedział, że będzie dzwonił jeszcze raz 

w tej sprawie. 

 Radny Jan Stęplowski zwrócił uwagę na remont ścieżki rowerowej od Holender do 

Smykowa. Mówił, że jest zrobiona nawet ładnie ale pod samochody, bo wysypana jest grubym 

kruszywem. Przejazd rowerem jest teraz utrudniony a z samej nazwy jest to ścieżka rowerowa 

i tą drogą jeździ dużo osób na rowerach. 

 Burmistrz odpowiedział, że wystąpi w tej sprawie do powiatu, bo jest to droga 

powiatowa. 

Radny Jan Stęplowski mówił, że mieszkańcy dopytują od kiedy będzie urząd czynny w 

taki sposób żeby mieszkańcy mogli załatwiać sprawy w pokojach w urzędzie. Mówił, że izoluje 

się pracowników od mieszkańców a po pracy pracownicy idą i spotykają się z ludźmi. Pytał 

czy to jest jakieś rozporządzenie i tak musi być. Sugerował żeby chociaż ludzie byli 

przyjmowani w drzwiach pokoju nie koniecznie wchodząc do pokoju i lepiej by to było niż na 

korytarzu. W dużych urzędach jest otwarte i można wejść. 

Radny Wiesław Kwaśniewski mówił, że podobna sytuacje jest z przychodnią wszędzie 

jest pootwierane ludzie wchodzą a tu nie można wejść. 

Burmistrz powiedział, że to kwestia czasu i może się to zmieni w tej chwili jest taka 

obsługa, że jak ktoś ma sprawę to się kontaktuje z pracownikiem i przychodzą na tą salę z 

dokumentami i załatwiają sprawę. Mówił, że większość urzędów w ten sposób funkcjonuje i 

tak załatwiają sprawy. Dodał, że kto chce sprawę załatwić to załatwi. Minister Zdrowia mówi, 

że pandemia nie ustała, są pewne poluzowania ale powszechnie wiadomo, że 400-500 jest 

nowych zakażeń dziennie i nie można zapomnieć, że zagrożenia nie ma. Jak wejdzie wirus do 

urzędu to na co najmniej 2 tygodnie urząd zostanie zamknięty. Trzeba zachowywać jakieś 

środki ostrożności. Odnośnie kwestii funkcjonowania ośrodka zdrowia powiedział, że będzie 

kierownik i wyjaśni jak to funkcjonuje. Powiedział, że z tego co wie to wszyscy co się zgłaszają, 

poradę uzyskują, jedni telefonicznie inni są przyjmowani ale to już są decyzje lekarza. Faktem 

jest, że nie ma takiego wejścia jak było wcześniej ale wszyscy są obsługiwani co potrzebują 

pomocy. 

Radny Jan Stęplowski zgłosił, że na drodze Ujny-Szczecno na terenie gminy Daleszyce 

są bardzo duże dziury w drodze i są niewyremontowane. Najgorzej jest po deszczu bo nie widać 

jaka jest głęboka dziura i nie wiadomo jak ominąć.  Ponadto krzaki są nachylone na jezdnię i 
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jak przyjdzie wyminąć się z drugim pojazdem to trzeba się zatrzymać bo jest wąsko. Mówił, że 

zgłaszał to radnemu ze Szczecna ale nie ma efektu.   

Radna Joanna Litwin zapytała, że jak są na prywatnym gruncie krzaki koło drogi i jest 

niebezpiecznie, bo jest zakręt, i właściciel podpisałby oświadczenie, że wyraża zgodę na 

wycięcie, czy w takiej sytuacji pracownicy zatrudnieni w urzędzie mogliby wyciąć krzaki. 

Burmistrz powiedział, że w zasadzie właściciel powinien wyciąć krzaki na swoim 

gruncie. 

Radny Wiesław Kwaśniewski powiedział, że wstydzi się za plac zabaw, który jest koło 

niego, chyba jest najbardziej zaniedbanym placem zabaw. 

Przewodnicząca komisji zgłosiła koszenie poboczy przy drogach powiatowych, bo nie 

jest jeszcze zrobione. 

Burmistrz poinformował, że przy drogach gminnych pobocza są wykoszone, przy 

drogach powiatowych w części jest wykoszone, w części czeka na koszenie. 

 Radna Renata Błaszczyk wystąpiła w sprawie oświetlenia ulicznego, że mieli mieć 

założone dwie lampy solarne. Jedna została założona a kiedy będzie druga zrobiona. 

Burmistrz powiedział, że na razie nie ma pieniędzy i nie wie kiedy może być. 

Radna powiedziała, że jest to z funduszu sołeckiego zaplanowane. W tym roku było 

przeznaczone 11 tys. zł, z poprzedniego roku było 3 tys. i mieszkańcy chcą jeszcze dołożyć 3 

tys. co było na świetlicę zaplanowane, bo nie chcą zajęć w świetlicy. 

Burmistrz powiedział, żeby zgłosić do pracownika Kaczmarka i uzgodnić,  w którym miejscu 

usytuować lampę. 

Radna Renata  Błaszczyk zapytała w sprawie przetargu na fotowoltaikę czy już się odbył 

ten przetarg. 

Burmistrz powiedział, że przetarg został ogłoszony i jest w trakcie. Jest to przetarg 

unijny i trwa 37 dni czyli od ogłoszenia do składania ofert musi upłynąć ten okres. Otwarcie 

ofert będzie około połowy lipca. 

Radna pytała czy jakby się ludzie wycofali to czy gmina może zamknąć ten projekt ze 

względu na koronawirusa, bo z tego co słyszy od ludzi to nie są chętni na montowanie urządzeń, 

bo nie wiedzą na czym stoją. Jak pójdzie przetarg drogo a mają oferty montażu za niższe kwoty. 

Burmistrz powiedział, że na tą chwilę nie wie co będzie. 

Radna Kamila Adamczyk zapytała czy orientował się Burmistrz w sprawie programu 

na deszczówkę. 

Burmistrz powiedział, że jest program dla dużych gospodarstw co mogą ubiegać się o 

dofinansowanie w agencji w wysokości 50% i wnioski  indywidualnie trzeba składać w agencji. 

Na zakup tzw. zbiorników to są gminy głównie miasta, które z własnych budżetów 

wygospodarowują środki i wtedy fundują zakup zbiorników mieszkańcom. Mówił, że z tego co 

zapowiedział prezydent ma być program na oczka wodne ale na jakich zasadach ma się to 

odbywać, kto ma pieniądze dystrybuować czy wojewódzki fundusz ochrony środowiska, czy 

gmina to będzie robić na dziś nie wiadomo. Są tylko ogólne założenia programu nie ma 

natomiast szczegółów. 

Przewodnicząca komisji zapytała czy planuje się coś w gminie na wymianę pieców. 

Powiedziała, że zdaje sobie sprawę, że trzeba by mieć jakieś pieniądze na taki cel. 
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Burmistrz powiedział, że nie widzi możliwości finansowych na wprowadzenie 

dofinansowania wymiany pieców. Trzeba by z czegoś zrezygnować żeby uruchomić takie 

przedsięwzięcie. 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S.Kielesiński                                                                    

                   Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                      Jadwiga Łopatowska 

 


